
FUTURUM I INDICATIVI ACTIVI/PASSIVI 

Futūrum I (primum) indicatīvi actīvi/passīvi (будучы час абвеснага ладу 
незалежнага/залежнага стану) адказвае на пытанні што зраблю? што буду 
рабіць? 

Futūrum I (primum) indicatīvi 
дзеясловаў I, II спражэнняў 

Утвараецца ад асновы infectum з дапамогай суфікса -b-, злучальных 
галосных і асабовых канчаткаў actīvi/passīvi (незалежнага/залежнага стану): 

Аснова 
infectum + -b- + 

злучальны 
галосны + 

асабовыя канчаткі 
actīvi/passīvi 

З а ў в а г а. У 1 sg. у незалежным стане канчатак -o, у залежным — -or. 

Асабовыя канчаткі actīvi 
Асоба Singulāris Plurālis 
1-я o mus 
2-я s tis 
3-я t nt 

 

Асабовыя канчаткі passīvi 
Асоба Singulāris Plurālis 
1-я or mur 
2-я ris mĭni 
3-я tur ntur 

 

Злучальныя галосныя 

-ĭ- перад m, s, t 
-u- перад n 
-ĕ- перад r 

 

Узор спражэння. Actīvum 

Асоба 
laud-o, 1 (laudā-) 

хваліць 
doce-o, 2 (docē-) 

вучыць 
Singulāris 

1-я laudā-b-o docē-b-o 
2-я laudā-b-i-s docē-b-i-s 
3-я laudā-b-i-t docē-b-i-t 

 Plurālis 
1-я lauda-b-ĭ-mus doce-b-ĭ-mus 
2-я lauda-b-ĭ-tis doce-b-ĭ-tis 
3-я laudā-b-u-nt docē-b-u-nt 

 Passīvum 

 Singulāris 
1-я laudā-b-or docē-b-or 
2-я lauda-b-ĕ-ris doce-b-ĕ-ris 
3-я lauda-b-ĭ-tur doce-b-ĭ-tur 

 Plurālis 
1-я lauda-b-ĭ-mur doce-b-ĭ-mur 
2-я lauda-b-i-mĭni doce-b-i-mĭni 
3-я lauda-b-u-ntur doce-b-u-ntur 



Futūrum I (primum) indicatīvi 
дзеясловаў III, IV спражэнняў 

Утвараецца ад асновы infectum з дапамога суфіксаў -a-/-ē- і асабовых 
канчаткаў actīvi/passīvi (незалежнага/залежнага станаў): 

Аснова 
infectum + 

-a- (1 sg.) 
+ 

асабовыя канчаткі 
actīvi/passīvi -ē- (астатнія формы) 

З а ў в а г а. У 1 sg. у незалежным стане канчатак -m, у залежным — -r. 

Асабовыя канчаткі actīvi 
Асоба Singulāris Plurālis 
1-я m mus 
2-я s tis 
3-я t nt 

 

Асабовыя канчаткі passīvi 
Асоба Singulāris Plurālis 
1-я r mur 
2-я ris mĭni 
3-я tur ntur 

 

Узор спражэння. Actīvum 

Асоба 
scrib-o, 3 (scrib-) 

пісаць 
audi-o, 4 (audī-) 

слухаць 
Singulāris 

1-я scrib-a-m audi-a-m 
2-я scrib-e-s audi-e-s 
3-я scrib-e-t audi-e-t 

 Plurālis 
1-я scrib-ē-mus audi-ē-mus 
2-я scrib-ē-tis audi-ē-tis 
3-я scrib-e-nt audi-e-nt 

 Passīvum 

 Singulāris 
1-я scrib-a-r audi-a-r 
2-я scrib-ē-ris audi-ē-ris 
3-я scrib-ē-tur audi-ē-tur 

 Plurālis 
1-я scrib-ē-mur audi-ē-mur 
2-я scrib-e-mĭni audi-e-mĭni 
3-я scrib-e-ntur audi-e-ntur 

Futūrum I (primum) indicatīvi 
дзеяслова sum, esse — быць і вытворных 

Асоба 
sum, esse 
быць 

ab-sum, ab-esse 
адсутнічаць 

pos-sum, posse 
магчы 

Singulāris 
1-я ero ab-ĕro pot-ĕro 
2-я eris ab-ĕris pot-ĕris 
3-я erit ab-ĕrit pot-ĕrit 

 Plurālis 
1-я erĭmus ab-erĭmus pot-erĭmus 
2-я erĭtis ab-erĭtis pot-erĭtis 
3-я erunt ab-ĕrunt pot-ĕrunt 



АСАБОВЫЯ КАНЧАТКІ ACTIVI/PASSIVI 
(АБАГУЛЬНЕННЕ) 

Асабовыя канчаткі actīvi 
Асоба Singulāris Plurālis 
1-я o/m mus 
2-я s tis 
3-я t nt 

 

Асабовыя канчаткі passīvi 
Асоба Singulāris Plurālis 
1-я or/r mur 
2-я ris mĭni 
3-я tur ntur 

 

З а ў в а г а. У 1 sg. канчаткі -m, -r ужываюцца пасля суфікса, які заканчваецца на 
галосны, канчаткі -o, -or — у астатніх выпадках: 

Час, лад Actīvum Passīvum Actīvum Passīvum 
Praes. ind. doce-o, 2 doce-or, 2 scrib-o, 3 scrib-or, 3 
Impf. ind. docē-ba-m docē-ba-r scrib-ēba-m scrib-ēba-r 
Fut. I ind. docē-b-o docē-b-or scrib-a-m scrib-a-r 

 


